

松山新店線專屬紀念章戳

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
1	松山站 Songshan	 The stamp for Songshan Station features a circular design. Inside the circle, there is a traditional Chinese gate labeled '饒河夜市' (Riaohu Night Market). To the left, a person is shown cooking at a stall. To the right is a traditional temple building. Below the circle is the station's logo, which consists of a stylized 'S' and the text '松山站 Songshan'.	饒河夜市為臺北著名的觀光夜市，胡椒餅及藥燉排骨是最著名的特色小吃。毗鄰的松山慈祐宮，距今已有兩百多年歷史，更是當地人的信仰中心。
2	南京三民站 Nanjing Sanmin	 The stamp for Nanjing Sanmin Station features a circular design. Inside the circle, there is a modern shopping mall building. In the foreground, two figures in traditional Chinese opera costumes are depicted. To the right, a bridge is visible. Below the circle is the station's logo, which consists of a stylized 'S' and the text '南京三民站 Nanjing Sanmin'.	以雙龍抱珠之姿呈現的百貨商城，落成後即成為當地地標。商場側邊則有館藏豐富的臺北偶戲館，可說商業與藝文的結集。遠方更有連結南港汐止的交通要道—麥帥一橋，與基隆河相映成景。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
3	台北小巨蛋站 Taipei Arena	 A green circular stamp featuring a stylized illustration of the Taipei Arena building. In the foreground, there is a running track with two runners. The text '台北小巨蛋站' and 'Taipei Arena' is written in green at the bottom left of the circle.	時常舉辦大型活動的臺北小巨蛋，是城市的大舞臺，為民眾帶來許多寓教於樂的文化及體育活動，鄰近的臺北田徑場更是一座舉辦國際賽事的重要場地。
4	南京復興站 Nanjing Fuxing	 A black and white stamp featuring a stylized illustration of the Nanjing Fuxing Station building and a train. The text '南京復興站' and 'Nanjing Fuxing' is written in black at the bottom left of the stamp.	商業辦公大樓及川流不息的交通，本站已成為商業區的交通樞紐，繁榮了周邊的經濟商圈。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
5	松江南京站 Songjiang Nanjing		四平陽光商圈，早期有著女人街之稱，流行商品琳琅滿目。相隔不遠還有展現袖珍藝術的博物館，及體驗造紙文化的紙博物館，可說是商業、文化薈萃之地。
6	中山站 Zhongshan		臺北之家(光點臺北)前身是美國駐臺領事館，如今成為電影文化交流的場域。來到此站不僅可以感受到臺北都會百貨密集的時尚氛圍；百年桶店的手工木桶，則是商圈歷史發展的見證。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
7	北門站 Beimen	 The illustration for Beimen Station features a traditional Chinese gate (Beimen) on the left and a modern building (Taipei Post Office) on the right. A vintage camera is positioned in the foreground. The text '北門站 Beimen' is at the top right, and the MRT logo is at the top left.	紅灰相襯的北城門，屹立在車水馬龍的街道中，是世界僅存的閩南式碉堡城門。旁邊是臺北著名的相機街，而身後的臺北郵局為三級古蹟，見證臺北近百年的絕代風華。
8	西門站 Ximen	 The illustration for Ximen Station depicts a collage of cultural and historical elements. It includes the Ximen Red Building (西門紅樓), Zhongshan Hall (中山堂), a film reel, a group of people, and a guqin. The text '西門站 Ximen' is at the bottom right, and the MRT logo is at the bottom left.	西門町可說是新舊交融，不僅是年輕人逛街購物、看電影與約會的聖地，還有以國樂演奏為主場地的中山堂，及以藝文活動為主軸的西門紅樓。透過古建物與高樓大廈交雜出臺北的繁榮與歷史脈絡。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
9	小南門站 Xiaonanmen		國立歷史博物館與毗鄰的植物園荷花池，是臺北人看展覽及散步的好去處，在此也常可見學生寫生作畫。不遠處的小南門，精緻典雅，常是攝影師鏡頭下的作品。
10	中正紀念堂 Chiang Kai-Shek Memorial Hall		中正紀念堂氣度恢弘，大量使用藍、白色系，象徵自由、平等，遼闊的廣場常有鴿群駐足。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
11	古亭站 Guting		藍天作底、大樹相襯的紀州庵，保有古色古香的日式建築風采，是臺北市第一個以文學為主題的藝文空間。車站旁的師範大學校園內四棟日治時期建築，都為當地帶來濃濃文藝氣息。
12	台電大樓站 Taipower Building		佔地頗廣的客家文化主題公園，是一個客庄性質的市民公園，其中的敬字亭為客家先民敬惜字紙的象徵，非常具代表性。本站以臺電大樓命名，出站即可見這棟矗立穩健的建築。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
13	公館站 Gongguan	 The seal for Gongguan Station is a circular emblem. It features a stylized illustration of the National Sun Yat-sen Memorial Hall on the right, a traditional Chinese building with a tower on the left, and a person riding a bicycle in the foreground. The text '公館站' and 'Gongguan' is at the top, and the MRT logo is on the left.	臺灣大學學風自由，兩側高聳的椰林大道更是蔚為特色。不遠處的自來水博物館，早期是臺北抽取原水、輸送淨水的重要基地，園區後方更是公館自行車道的起始站，且銜接河濱自行車道。
14	萬隆站 Wanlong	 The seal for Wanlong Station is a circular emblem. It depicts a traditional Chinese courtyard building, a person sitting and tending to flowers, and a person walking. The text '萬隆站' and 'Wanlong' is at the top, and the MRT logo is on the left. A vertical sign on the right reads '景美運動公園'.	步出本站可至臺北花木批發市場，或是前往視野寬廣的景美運動公園運動。超過百年歷史的義芳居古厝，保有傳統閩南風格的三合院建築，見證了早期臺北開拓的歷史。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
15	景美站 Jingmei	 The seal for Jingmei Station is a circular emblem. It features a stylized mountain range in the background. In the foreground, there is a traditional Chinese pavilion with a tiled roof and a wooden railing. To the left of the pavilion, there is a small rectangular structure with the characters '仙跡岩' (Xianji Rock) written on it. The station name '景美站' and 'Jingmei' are written in the upper left corner of the emblem.	傳統農業以木枧接水灌溉，「景美」位於枧的最尾端，故稱「枧尾」(臺語)。仙跡岩傳說有呂洞賓曾留下足跡而得名，步道上木造的風雅涼亭，創造出視野悠長的視覺饗宴。
16	大坪林站 Dapinglin	 The seal for Dapinglin Station is a circular emblem. It features a modern high-rise building on the left and a traditional Chinese building with a tiled roof on the right. A winding path or river flows between the two buildings. The station name '大坪林站' and 'Dapinglin' are written in the upper right corner of the emblem.	與捷運共構的聯合開發大樓，為一棟結構縝密的綠建築，環狀線即將在本大樓接軌。順著景美溪，對應保留傳統特色的當地望族故居劉氏文記堂，形成現代與傳統對照的時空氛圍。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
17	七張站 Qizhang	 The seal for Qizhang Station features a green circular border. Inside, there is a stylized illustration of a modern building with a grid-like facade, a traditional Chinese pavilion, and a person plowing a field with a water buffalo. The text '七張站' and 'Qizhang' is written in green above the illustration.	七張原名七張犁，清治時期以多少張犁計算耕地面積(一張犁為五甲地)，是先民拓墾歷程的見證。本站捷運共構大樓，亦為當地的重要地標。鄰近的原野公園則為社區鄰里的休憩場所。
18	小碧潭站 Xiaobitan	 The seal for Xiaobitan Station features a green circular border. Inside, there is a stylized illustration of a modern building with a grid-like facade, a traditional Chinese pavilion, and a person plowing a field with a water buffalo. The text '小碧潭站' and 'Xiaobitan' is written in green above the illustration.	本站月臺擁有像光廊一般的透亮明媚，自成一景。遠方的陽光橋畔，有豐富生態資源及多元活動設施。安康路上的毫芒雕刻博物館，展現出嘆為觀止的技藝，可以從捷運新店站搭乘公車前往。

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
19	新店區公所站 Xindian District Office		捷運站旁的中華路是當地著名的楓香大道，上百株的楓香綠蔭成林。從本站步行至五峰國中站或直接從捷運七張站搭乘公車往山上走，則可看見大香山慈音巖宏偉的宮殿建築，也可沈浸於整山的清香幽渺。
20	新店站 Xindian		碧潭因河面水色澄碧而得名，兩岸往來早年是以擺渡渡船為主，碧潭吊橋完工後，不僅成為聯繫中和、新店的重要橋樑，更成為新店地區知名景點。河上常見親子、友人或情侶踩著天鵝船悠遊其中。